

FMS管理科学高质量期刊

CSSCI来源期刊

全国中文核心期刊

中国人文社会科学期刊AMI综合评价（A刊）核心期刊

RCCSE核心期刊

复印报刊资料重要转载来源期刊

ISSN 1000-7636

CN 11-1384/F

经济与管理研究

RESEARCH ON ECONOMICS AND MANAGEMENT



首都经济贸易大学主办
中国工业经济学会会刊

2023 1

第44卷 第1期 总第362期 (月刊)

JINGJI YU GUANLI YANJIU

目次

深入学习贯彻党的二十大精神

全球高技术发明人才地理:技术中心度与多中心外围式变迁····· 郑江淮 章激扬·3·

宏观经济

税制结构变动对居民消费的影响研究····· 曲一申 臧旭恒 姚健·25·

社会信任对居民消费的影响及其机制研究····· 杜鹏程 刘艺铭·38·

产业经济

高新区建设与制造业技术创新

——基于区域异质性视角的实证检验····· 胡哲力 顾乃华·55·

“一带一路”沿线省份专利密集型产业绿色创新时空演化及空间效应····· 左 弈 周衍平·73·

劳动经济

制造业服务化的就业效应:空间关联、影响机制与异质性····· 吕 越 于喆宁 陈泳昌 董康银·93·

企业管理

政府补助与企业数字化转型

——基于信号传递的视角····· 张志元 马永凡·111·

数字化领导力与组织创新:数字平台能力和环境竞争性的作用

····· 谢 鹏 马 璐 韦依依 乔小涛·129·

CONTENTS

Geography of Global High-tech Inventors: Technology Centrality and Polycentric Peripheral Change

..... ZHENG Jianghuai, ZHANG Jiyang (3)

Research on the Impact of Taxation Structure Change on Household Consumption

..... QU Yishen, ZANG Xuheng, YAO Jian (25)

Research on the Influence of Social Trust on Household Consumption and Its Mechanism

..... DU Pengcheng, LIU Yiming (38)

High-tech Zone Construction and Manufacturing Technology Innovation—Empirical Test Based on

Regional Heterogeneity HU Zheli, GU Naihua (55)

Spatio-temporal Evolution and Spatial Effect of Green Innovation in Patent-intensive Industries in

Provinces Along the Belt and Road ZUO Yi, ZHOU Yanping (73)

The Employment Effect of Manufacturing Servitization: Spatial Correlation, Influence Mechanism and

Heterogeneity LYU Yue, YU Zhenning, CHEN Yongchang, DONG Kangyin (93)

Government Subsidy and Digital Transformation of Enterprises—A Signaling-based Perspective

..... ZHANG Zhiyuan, MA Yongfan (111)

Digital Leadership and Organizational Innovation: Role of Digital Platform Capabilities and Environmental

Competitiveness XIE Peng, MA Lu, WEI Yiyi, QIAO Xiaotao (129)